

**303 (VIII). Reports of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in the Pacific: printing of the reports**

*The Trusteeship Council,*

*Acting* in accordance with rule 99 of its rules of procedure,

1. *Decides* that the reports<sup>4</sup> of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in the Pacific together with the observations<sup>5</sup> submitted by the Administering Authority for Western Samoa on the report on that Territory and the action<sup>6</sup> taken thereon by the Council shall be printed;

2. *Requests* the Secretary-General to make arrangements for the printing of these documents at the earliest possible date.

T/895

345th meeting,  
16 March 1951.

**304 (VIII). Revision of the Provisional Questionnaire**

*The Trusteeship Council,*

*Having received* the interim report<sup>7</sup> of the Drafting Committee on the Questionnaire,

1. *Decides* to transmit the draft revised text of the Questionnaire prepared by the Secretariat<sup>8</sup> to the Administering Authorities for their observations;

2. *Requests* the Administering Authorities to submit these observations to the Secretary-General, if possible, before 15 May 1951;

3. *Requests* the Secretary-General to prepare, on the basis of these observations of the Administering Authorities, appropriate documentation for the use of the Drafting Committee on the Questionnaire;

4. *Requests* the Drafting Committee on the Questionnaire to submit the final report during the ninth session of the Trusteeship Council.

T/854

330th meeting,  
26 February 1951.

**305 (VIII). Terms of reference of the Committee on Rural Economic Development of the Trust Territories**

*The Trusteeship Council,*

*Considering* General Assembly resolution 438 (V) on rural economic development of the Trust Territories, of 2 December 1950,

*Having regard* to the importance and complexity of the problem and the need for thorough and detailed research and study before any appropriate conclusions can be drawn,

<sup>4</sup> See *Official Records of the Trusteeship Council, Eighth Session, Supplements Nos. 2, 3, 4 and 5.*

<sup>5</sup> *Ibid.*, Supplement No. 5.

<sup>6</sup> See Council resolution 302 (VIII) above.

<sup>7</sup> See document T/L.128.

<sup>8</sup> See documents T/AC.32/L.1 and T/AC.32/L.1/Add.1.

**303 (VIII). Rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle du Pacifique: impression des rapports**

*Le Conseil de tutelle,*

*Agissant* en vertu de l'article 99 de son règlement intérieur,

1. *Décide* de faire imprimer les rapports de la Mission de visite dans les Territoires sous tutelle du Pacifique<sup>4</sup>, avec les observations que l'Autorité chargée de l'administration du Samoa-Occidental a présentées<sup>5</sup> à propos du rapport sur ce Territoire et le texte de la décision prise à ce sujet par le Conseil<sup>6</sup>;

2. *Demande* au Secrétaire général de prendre toutes dispositions utiles pour faire imprimer ces documents dans le plus bref délai possible.

T/895

345ème séance,  
le 16 mars 1951.

**304 (VIII). Revision du Questionnaire provisoire**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant été saisi* du rapport provisoire<sup>7</sup> du Comité de rédaction chargé du Questionnaire,

1. *Décide* de transmettre pour observations aux Autorités chargées d'administration le projet de texte révisé du Questionnaire établi par le Secrétariat<sup>8</sup>;

2. *Invite* les Autorités chargées d'administration à adresser leurs observations au Secrétaire général si possible avant le 15 mai 1951;

3. *Invite* le Secrétaire général à préparer, sur la base des observations susdites des Autorités chargées d'administration, une documentation appropriée à l'usage du Comité de rédaction chargé du Questionnaire;

4. *Invite* le Comité de rédaction chargé du Questionnaire à présenter son rapport final au cours de la neuvième session du Conseil de tutelle.

T/854

330ème séance,  
le 26 février 1951.

**305 (VIII). Mandat du Comité du développement économique rural dans les Territoires sous tutelle**

*Le Conseil de tutelle,*

*Considérant* la résolution 438 (V) adoptée par l'Assemblée générale le 2 décembre 1950 concernant le développement économique des Territoires sous tutelle sur le plan rural,

*Vu* l'importance et la complexité de la question et la nécessité de procéder à des recherches et à des études sérieuses et approfondies afin de pouvoir tirer des conclusions utiles en la matière,

<sup>4</sup> Voir *Documents officiels du Conseil de tutelle, huitième session, Suppléments Nos 2, 3, 4 et 5.*

<sup>5</sup> *Ibid.*, Supplément No 5.

<sup>6</sup> Voir la résolution 302 (VIII) ci-dessus du Conseil.

<sup>7</sup> Voir le document T/L.128.

<sup>8</sup> Voir les documents T/AC.32/L.1 et T/AC.32/L.1/Add.1.